
Protokół nr VIII/2011 
z VIII sesji Rady Powiatu  w Końskich odbytej 

w dniu 28 września 2011r. w sali konferencyjnej 
Starostwa Powiatowego w Końskich. 

 
 
         
Obrady rozpoczęto o godz. 11.00 

 
 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Skowron. 
 
 Przewodniczący otworzył sesję, powitał  radnych, zaproszonych gości 
stwierdził , Ŝe posiedzenie Rady zwołane zostało w sposób prawidłowy, zgodnie 
z postanowieniem ustawy o samorządzie powiatowym i Statutu Powiatu. 
 

Oświadczył jednocześnie, Ŝe zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 20  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 
radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.   

W trakcie obrad dotarł 1 radny i od godz. 11.05 obrady kontynuowano 
w 21 – osobowym składzie. 
Lista radnych powiatu obecnych na VIII sesji Rady oraz lista zaproszonych na  
sesję  stanowią integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad – 2. 
 

Przewodniczący wniósł o zatwierdzenie protokołu z VII sesji Rady 
podkreślając, Ŝe zgodnie z § 28 ust. 5 Statutu  protokół wyłoŜony został do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. 

 
Protokół przyjęto przez aklamację nie wnosząc do ich treści uwag i zastrzeŜeń. 
 

Ad – 3. 
 
 Przystąpiono do ustalania porządku obrad sesji. 
 
Porządek obrad poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności  21 radnych jednogłośnie przyjęto do realizacji  
porządek obrad sesji obejmujący: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
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2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Powiatu.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 
5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budŜetu Powiatu 

Koneckiego za pierwsze półrocze 2011r. wraz z informacją o przebiegu 
wykonania planu finansowego Zabytkowego Zakładu Hutniczego w 
Maleńcu , Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich oraz informacji o 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Koneckiego, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za pierwsze 
półrocze 2011r. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Koneckiego na 

lata 2011-2019, 
b) zmian w budŜecie Powiatu Koneckiego na 2011r., 
c) zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości 

przekraczającej granicę ustaloną corocznie przez Radę pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 0438 T (Szydłowiec) – granica 
województwa świętokrzyskiego – Wielki Niekłań – Mały Niekłań – 
Stąporków na odcinku od km 12+955 do km 18+090 na długości 
5135 mb”, 

d) udzielenia pomocy finansowej przez powiat innym jednostkom 
samorządu terytorialnego w 2012 roku. 

e) wprowadzenia zmian do statutu Domu Pomocy Społecznej 
„ETOLA” w Rudzie Pilczyckiej, 

f) zmian w statucie Domu Pomocy Społecznej „Cichy Zakątek” 
w Końskich, 

g) wyraŜania zgody na realizację przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Końskich projektu pn: „Dobry zawód 
– lepsza przyszłość” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki, 

h) wyraŜania zgody na realizację przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych im. St. Staszica w Stąporkowie projektu pn: 
„Z nami zdasz maturę” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki, 

i) ustalenia wysokości opłat za zakwaterowanie w bursie szkolnej, 
j)  uchwalenia Programu Kadencyjnego działania Rady Powiatu. 
k) rozpatrzenia skargi Pani Alfredy Fitas i Gabrieli Gontek. 

7. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na złoŜone interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
11. Sprawy róŜne. 
12. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Powiatu. 
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Ad – 4. 
 

Informację o pracy Zarządu Powiatu za okres od  29 czerwca 2011r. do 
28 września 2011r. przedstawił Starosta Konecki – Bogdan Soboń. 

 
Treść informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Nie wnoszono  uwag i zastrzeŜeń. 

 
Ad – 5. 
 

Przystąpiono do realizacji punktu porządku obrad obejmującego  
przyj ęcie: 
 
 

1. informacji o przebiegu wykonania budŜetu powiatu koneckiego za 
pierwsze półrocze 2011r.  

2. informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Zabytkowego 
Zakładu Hutniczego w Maleńcu za I półrocze 2011r.,  

3. informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Końskich za I półrocze 2011r., 

4. informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Koneckiego, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć 

 
Skarbnik Powiatu Edyta DrąŜkiewicz –  zapoznała Radę z powyŜszymi 
informacjami oraz uchwałą Nr 84/2011 Składu Orzekającego II Regionalnej 
Izby Obrachunkowej z dnia 26 września 2011r.  w sprawie zaopiniowania 
informacji o przebiegu wykonania budŜetu powiatu za I półrocze 2011r., wraz 
z jej uzasadnieniem. 
 
Z treści uchwały wynika, Ŝe RIO  pozytywnie zaopiniowała przedłoŜoną przez 
Zarząd informację w powyŜszym zakresie. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – zaznaczył, Ŝe: 

- informacje w powyŜszym temacie przedstawione zostały na 
posiedzeniach wszystkich Komisji Rady, 

- wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały przebieg wykonania 
budŜetu bez uwag i zastrzeŜeń, 

- Komisja Rewizyjna dla wydania swej pozytywnej opinii 
przeprowadziła kontrolę DPS w Końskich,  

- informacja Zarządu o przebiegu wykonania budŜetu zaopiniowana 
została przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Kielcach 
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Dyskusji w omawianym temacie nie prowadzono.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Pasterczyk– przedstawił 
opinię Komisji w sprawie przebiegu wykonania budŜetu Powiatu Koneckiego za                 
I półrocze 2011r. 
 
Przedstawione informacje oraz opinie stanowią integralną część niniejszego  
protokołu. 
 

W obecności 21 radnych Rada większością                                                                                      
głosów przy 4 głosach wstrzymujących się 
przyjęła przedstawione informacje do 
akceptującej wiadomości. 
 

Ad – 6. 
 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad obejmującego 
rozpatrzenie projektów uchwał. 
 

Ad -  6 a, b, d. 
 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 
obejmującego podjęcie uchwał w sprawie:  

� zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Koneckiego na lata 2011 – 2019,  

� zmian w  budŜecie Powiatu Koneckiego na 2011 rok, 
� udzielenia pomocy finansowej przez powiat innym jednostkom 

samorządu terytorialnego w 2012 roku. 
Projekty uchwał przedstawiła Skarbnik Powiatu Edyta DrąŜkiewicz.  
 

Uwag nie wnoszono. 
 

Ad -  6 c. 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 
zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną corocznie przez Radę pn. „Przebudowa 
drogi powiatowej Nr 0438 T (Szydłowiec) – granica województwa 
świętokrzyskiego – Wielki Niekłań – Mały Niekłań – Stąporków na odcinku 
od km 12+955 do km 18+090 na długości 5135 mb”. 
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PowyŜszy projekt uchwały przedstawił Dyrektor ZDP Pan Stanisław 

Mościński. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radna Helena Obara – stwierdziła, Ŝe wysłuchała nowego projektu uchwały 
z uwagą. Podkreśliła, Ŝe na posiedzeniach komisji był przedstawiany inny 
projekt uchwały, gdzie głosowała przeciw, poniewaŜ nie ma akceptacji ze strony 
gminy Stąporków jeśli chodzi o współfinansowanie tej inwestycji. Stwierdziła, 
Ŝe jest to przekroczenie reguł gry, które zostały ustalone na Konwencie Wójtów 
i Burmistrzów. Podkreśliła, Ŝe jest to nie wykonywanie swoich obowiązków 
w sposób gospodarny. Powiedziała, Ŝe jeśli powiat ma tyle środków i jest tak 
bogaty to naleŜy wykonać teŜ inne inwestycje niezwykle potrzebne jak np. ul. 
Południowa, ul. Górna i Krzywa. Są to drogi powiatowe i powinny być jak 
najszybciej wykonane. 
 
Dyrektor ZDP Pan Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe w związku z tym, Ŝe 
gmina Stąporków nie deklaruje współfinansowania tej inwestycji z uwagi na 
trudną sytuację finansową gminy projekt na zrobienie właśnie tej drogi 
w ramach programu przebudowy dróg lokalnych był przygotowany i składany 
w roku ub. W związku z powyŜszym zasadne jest kontynuowanie tego zadania 
w tej edycji programu, która ogłoszona była 5 września b.r. stwierdził, Ŝe na 
poszukiwanie alternatywnego zadania nie ma po prostu czasu. 
  
Radna Helena Obara – stwierdziła, Ŝe tłumaczenie to jest tragiczne. 
 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, Ŝe z uwagą wysłuchał projektu 
uchwały i docenia fakt, Ŝe Dyrektor nie ominął nawet przecinka. Podkreślił, Ŝe 
w całej sprawie istotna jest wiedza spoza projektu. 
Przypomniał, Ŝe wiosną złoŜył interpelację do Starosty, która dotyczyła 
przygotowań powiatu do złoŜenia wniosku na przebudowę dróg w ramach 
Narodowego Planu przebudowy dróg lokalnych. Stwierdził, Ŝe pytał jaki jest 
wybór dróg i złoŜył równieŜ swoje propozycje w tym temacie, które uwaŜa, Ŝe 
były godne uwagi dla powiatu.  Otrzymał odpowiedź, z której wynikało, Ŝe 
Zarząd Powiatu w tej chwili nie podjął dyskusji i decyzji, które drogi zostaną 
zgłoszone do programu. Zarząd Powiatu miał podjąć ta decyzję w porozumieniu 
z gminami z terenu powiatu koneckiego. Podkreślił, Ŝe uznał tą odpowiedź za 
słuszną. Stwierdził jednak, Ŝe doszło do jakiegoś niedopatrzenia nie wiadomo 
z której strony. Podkreślił, Ŝe uznaje wybór przedstawionej w projekcie uchwały  
drogi za potrzebny. Natomiast brak odpowiednio wczesnych uzgodnień 
z potencjalnym partnerem współfinansującym było obciąŜeniem. RównieŜ fakt 
potwierdzony dziś, Ŝe Zarząd nie szukał rozwiązań alternatywnych, wydaje się 
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być pominięciem obowiązków Zarządu Powiatu. Stwierdził, Ŝe jeśli uchwała ta 
zostanie przyjęta i następnie zrealizowana to w następnych latach będzie 
Zarządowi ogromnie trudno pozyskać jakiekolwiek środki od innych gmin na 
partycypację inwestycji na drogach powiatowych. Stwierdził, Ŝe starosta moŜe 
oczywiście zostać posłem w nadchodzących wyborach parlamentarnych, ale 
z problemem zostawi swoich następców. Zapytał, dlaczego nie poszukano 
alternatywy i nie uzgodniono partycypacji w kosztach przeprowadzenia 
inwestycji z gminą oraz jak Zarząd widzi podejmowanie decyzji w przyszłości, 
w obliczu odstąpienia od niej w dniu dzisiejszym.  
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe brał równieŜ udział 
w rozmowach z p. Burmistrz Stąporkowa. Stwierdził, Ŝe jeszcze do wczoraj 
utrzymywała ona, Ŝe będzie partycypować w prowadzeniu inwestycji. 
Stwierdził, Ŝe w gminie nastąpiła zmiana na stanowisku Skarbnika i prosiła 
o czas do dnia dzisiejszego. Po wyliczeniach Skarbnika wycofała się z decyzji. 
 
Starosta Bogdan Soboń – podkreślił, Ŝe naleŜy zacząć od początku jak to 
wyglądało. Powiedział, Ŝe program realizowany był przez  trzy lata pod nazwą 
pochodzącą od nazwiska byłego Ministra Grzegorza Schetyny tj. 
„schetynówka”.  
Wnioski moŜna było składać do końca września kaŜdego roku. W tym roku 
natomiast do 5 września nie było wiedzy czy program w ogóle będzie 
realizowany i na jakich zasadach. 5 września b. r. ogłoszono, Ŝe program będzie 
realizowany ale na innych zasadach. Pierwotnie dofinansowanie państwa 
wynosiło 50% do 3 mln. zł.,  obecnie jest do 1 mln. zł nie więcej niŜ 30%. Czasu 
do złoŜenia wniosku jest 23 dni. Podkreślił, Ŝe z racji tej, Ŝe Szydłowiec zrobił 
do granicy swojego województwa i powiatu była obietnica ze strony Naszego 
Powiatu, Ŝe wniosek ten w tym roku zostanie złoŜony ponownie. Ponadto w 
miesiącu styczniu, była delegacja Rady Sołeckiej z pytaniem dlaczego nie 
robimy tej drogi. Podkreślił, Ŝe w ub. roku były złoŜone 2 wnioski, a przeszedł 
tylko jeden na drogę na terenie gminy Smyków, mimo, Ŝe deklaracja 
współfinansowania ze Stąporkowa była. Podkreślił, Ŝe Radzie Sołeckie równieŜ 
złoŜył obietnicę, Ŝe droga będzie robiona. Po otrzymaniu informacji, Ŝe program 
rusza Przewodniczący Rady niezwłocznie podjął negocjacje z p. Burmistrz 
Stąporkowa. Stwierdził, Ŝe w rozmowach tych deklaracja na współfinansowanie 
inwestycji była. Powiedział takŜe, Ŝe dysponuje stosownym pismem z gminy 
Stąporków. Podkreślił, Ŝe Ŝadna inna gmina deklaracji nie składała, dlatego teŜ 
wszystko wskazywało na to, Ŝe gmina Stąporków będzie partycypowała 
w kosztach. Stwierdził, Ŝe jeszcze w dniu wczorajszym w czasie rozmowy 
p. Burmistrz obiecała Ŝe w godzinach wieczornych ok. 1 mln zł postara się z 
p. Skarbnik znaleźć.  
Starosta odczytał pismo z gminy Stąporków stanowiące załącznik do 
niniejszego protokołu.  



 7

Powiedział, Ŝe treść pisma świadczy o tym, Ŝe Zarząd podejmował róŜne 
działania mające na celu pozyskanie środków z gminy Stąporków. Podkreślił, Ŝe 
nie moŜe odpowiadać za stan budŜetu gminy. Dodał, Ŝe w dniu jutrzejszym 
obraduje Rada Miejskiej  w Stąporkowie i radni powiatowi będą namawiać 
radnych gminy, Ŝeby podjęli stosowną uchwałę intencyjną zabezpieczającą 
środki na partycypację w inwestycji. Podkreślił, Ŝe nie wiadomo czy się to uda. 
Dodał teŜ, Ŝe moŜna nie składać wniosku w ogóle, ale potem radni przy 
udzielaniu absolutorium będą zarzucali Zarządowi Powiatu, Ŝe mógł pozyskać 
1mln zł od państwa, a tego nie zrobił. Podkreślił, Ŝe Zarząd z konsekwencją 
chciał się wywiązać z danych obietnic w tej sprawie. Dodał takŜe, Ŝe droga jest 
powiatowa i to dobra wola gminy czy dołoŜy się do inwestycji czy teŜ nie. 
Podkreślił teŜ wyraźnie, Ŝe to właśnie Zarząd Powiatu odpowiada za stan dróg 
powiatowych. 
 
Radny Jan Prasał – powiedział, Ŝe na część wątpliwości radnego odpowiedział 
Starosta, ale chciałby się dowiedzieć dlaczego w ciągu tygodnia zmniejszyła się 
kwota dofinansowania z budŜetu państwa z kwoty 1 mln 200 tys. zł na 1 mln zł. 
Zapytał takŜe, jaki wpływ będzie miała ta inwestycja w kwocie prawie 3 mln zł 
na pozostałe remonty i przebudowy dróg w roku 2012. 
 
Dyrektor ZDP Pan Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe jeśli to zadanie 
zostanie zakwalifikowane do programu  i jego koszt będzie ok. 4 mln zł to 
zostanie ono umieszczone w zadaniach inwestycyjnych powiatu i na pozostałe 
remonty nie będzie miało wpływu, gdyŜ te zadania muszą być realizowane 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 
 
Radny Krzysztof Obratański – stwierdził, Ŝe nie zazdrości Zarządowi Powiatu 
tej sytuacji, choć Zarząd na własne Ŝyczenie do niej doprowadził. Podkreślił , Ŝe 
brak alternatywnego zadania, które mogłoby być argumentem do sfinansowania 
tej drogi dał moŜliwość podjęcia takiej decyzji przez p. Burmistrz, która moŜe 
okazać się najskuteczniejszym gospodarzem gminy i naleŜy jej pogratulować, Ŝe 
tak poprowadziła tą sprawę. Stwierdził, Ŝe jeśli Rada Powiatu podejmie tą 
uchwałę w dniu dzisiejszym, to Ŝaden radny z gminy Stąporków nie będzie się 
czuł zobowiązany do podjęcia uchwały intencyjnej, w której deklaruje się 
jakiekolwiek środki z gminy Stąporków.  Uznał, Ŝe to jest problem.  
Powiedział teŜ, Ŝe w wypowiedzi Starosty zauwaŜył pewną sprzeczność. 
Podkreślił, Ŝe program rzeczywiście ogłoszony został wyjątkowo późno, bo 
5 września b. r. jednak zapowiedzi, Ŝe będzie ogłoszony były zdecydowanie 
wcześniej, bo na wiosnę. Z zapowiedzi wynikało, Ŝe będzie mniej środków na 
jego realizację. Dodał teŜ, Ŝe chciałby potwierdzenia, czy dobrze zrozumiał, bo 
Starosta powiedział, Ŝe Ŝadna inna gmina nie była zainteresowana współpracą 
w tej sprawie. 
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Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe jeśli chodzi o Narodowy Plan 
Przebudowy Dróg Lokalnych to potwierdza, Ŝe Ŝadna gmina nie była 
zainteresowana. Stwierdził, Ŝe ma dobrą pamięć i pamięta jak w ub. kadencji 
przyjechali włodarze gminy Smyków z wnioskiem, Ŝe nie ujęto ich drogi 
w 2009r. stwierdził, Ŝe Zarząd złoŜył obietnicę na rok następny. Podkreślił 
jednak, Ŝe niedowierzanie władz Smykowa, iŜ Zarząd Powiatu ujmie tą drogę 
w budŜecie na 2010r. było tak wielkie, Ŝe wymusiło podpisanie porozumienia 
w tej sprawie. Powtórzył Ŝe Ŝadna gmina w tym roku nie była zainteresowana 
tym projektem.  
 
Radny Krzysztof Obratański – zwrócił się z prośbą o odpowiedź na piśmie 
czy oprócz gminy Stąporków jakaś inna gmina z terenu powiatu koneckiego 
deklarowała udział finansowy w realizacji projektu z Narodowego Planu 
Przebudowy Dróg Lokalnych.  
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe Rada Powiatu wcale nie musi 
podejmować tej uchwały. Dodał, Ŝe chce jako Przewodniczący Zarządu 
wykazać konsekwencję w działaniu i pozyskiwaniu środków z zewnątrz. 
Stwierdził teŜ, Ŝe jeśli Rada nie podejmie tej uchwały to musi o tym pamiętać 
przy udzielaniu absolutorium dla Zarządu Powiatu. Dodał takŜe, Ŝe to Rada 
zdecyduje, a jeśli zdecyduje o nie przyjęciu tego projektu uchwały to zapytał z 
czym pięciu radnych powiatowych z terenu gminy Stąporków pójdzie na Radę 
Miejską w Stąporkowie. Podkreślił, Ŝe podjęcie tej uchwały spowoduje, Ŝe nikt 
Radzie ani Zarządowi Powiatu nie zarzuci grzechu zaniechania.  
 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, Ŝe zastanawia się jak postąpiłby na 
miejscu radnych ze Stąporkowa mając wiedzę, Ŝe cały wkład finansowy po 
stronie samorządowej deklaruje powiat.  
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – poprosił radnego, Ŝeby trzymał się 
tematu, a nie przewidywał co zrobią radni ze Stąporkowa 
 
Radny Krzysztof Obratański – wniósł o zdjęcie tego punktu z porządku obrad 
i po ewentualnym podjęciu uchwały przez Radę Miejską w Stąporkowie w dniu 
jutrzejszym zwołanie sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu i dopiero podjęciu 
decyzji w tej sprawie. Powiedział, Ŝe Rada powinna dołoŜyć wszelkiej 
staranności przy gospodarowaniu mieniem powiatowym.   
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – stwierdził, Ŝe nie moŜe poddać tego 
wniosku pod głosowanie, gdyŜ Rada Powiatu przyjęła porządek obrad na 
początku sesji. Podkreślił teŜ, Ŝe radni wyraŜą swoją wolę przy głosowaniu nad 
projektem uchwały. 
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Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe ma plan budŜetu na ten rok i ZDP na 
inwestycje drogowe ma wszystkich środków 3 mln 800 tys. zł. Stwierdziła, Ŝe 
w przyszłym roku pewnie więcej nie będzie. Podkreśliła, Ŝe w takim razie całość 
środków przeznaczone zostanie na inwestycję drogową w jednej gminie. Dodała 
takŜe, Ŝe zobowiązania obowiązują dwie strony. Jeśli Starosta dał słowo 
i p. Burmistrz to nie dotrzymanie słowa z jednej strony wymusza wycofanie się 
z podjęcia decyzji w ogóle.  
 

O godz. 12.10 ogłoszono przerwę do godz. 12.45. Przewodniczący 
Wiesław Skowron zaprosił radnych oraz zaproszonych gości na wystawę 
„Czarna i Okolice”.  
 
Starosta Bogdan Soboń – w imieniu Zarządu złoŜył wniosek o wykreślenie 
ppkt. c) w pkt. 6. Powiedział, Ŝe w wyniku dyskusji sprzed przerwy jak teŜ 
wniosku radnego Obratańskiego o zdjęcie tego punktu z porządku obrad Zarząd 
podjął decyzję o wycofanie punktu dot. zobowiązań w zakresie podejmowania 
inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną corocznie przez 
Radę pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 0438 T (Szydłowiec) – granica 
województwa świętokrzyskiego – Wielki Niekłań – Mały Niekłań – 
Stąporków na odcinku od km 12+955 do km 18+090 na długości 5135 mb”. 
 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, Ŝe skoro Starosta powołał się na 
jego wniosek to musi przypomnieć, Ŝe miał on drugą część a mianowicie 
w przypadku deklaracji współfinansowania projektu przez gminę Stąporków 
zwołanie sesji nadzwyczajnej i podjęcie tej uchwały. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – stwierdził, Ŝe jest to oczywiste. 
 
Wniosek Zarządu Powiatu został poddany pod głosowanie. 
 
Rada w obecności 20 radnych przyjęła wniosek jednogłośnie. 
Punkt 6 c) został wykreślony. 
 
Przedstawione projekty uchwał przed przerwą przez p. Skarbnik kolejno  
poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 20 radnych,  Rada większością 
głosów przy 4 głosach wstrzymujących się  
podjęła uchwałę Nr VIII/42/2011 w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Koneckiego na lata 2011 – 2019. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

 
 
  

 W obecności 20 radnych, Rada 
większością głosów, przy 4 głosach 
wstrzymujących się podjęła uchwałę 
Nr VIII/43/2011 w sprawie zmian w  budŜecie 
Powiatu Koneckiego na 2011r.  

  
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
  

 W obecności 20 radnych, Rada 
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VIII/44/2011 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
powiat innym jednostkom samorządu 
terytorialnego w 2012 roku.  

  
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad – 6e. 
 

 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do statutu Domu Pomocy 
Społecznej „ETOLA” w Rudzie Pilczyckiej przedstawiła p.o. Dyrektora DPS 
w Rudzie Pilczyckiej Pani Zofia Zięba. 
  
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 20 radnych, Rada  jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr VIII/45/2011 w sprawie 
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wprowadzenia zmian do statutu Domu Pomocy 
Społecznej „ETOLA” w Rudzie Pilczyckiej. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad – 6f. 
 

 
Projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Domu Pomocy Społecznej 
„Cichy Zak ątek” w Ko ńskich przedstawił  Dyrektor DPS w Końskich Pan 
Bogdan Kuśmierczyk. 
  

 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Jan Prasał – zapytał, czy zapis „ Ŝe w DPS znajdują się osoby obojga 
płci przewlekle psychicznie chorzy” nie powoduje to ograniczenia pobytu dla 
osób starszych, które w DPS przebywają i zamyka drogę przyjęcia nowych 
starszych osób. Uznał, Ŝe decyzja taka spowoduje niezadowolenie społeczne. 
 
Dyrektor DPS Pan Bogdan Kuśmierczyk – powiedział, Ŝe zmiana taka 
nastąpiła w marcu 2007r., która została dokonana w rejestrze Wojewody. 
Podkreślił, Ŝe nic nowego się nie wprowadza, poniewaŜ to jest stan faktyczny 
istniejący od 5 lat. Dodał, Ŝe moŜna przyjmować wszystkich, poniewaŜ 
większość starszych ludzi jest przewlekle psychicznie chora w stopniu 
umiarkowanym. 
Podkreślił teŜ, Ŝe zapisy ustawowe zezwalają łączenie schorzeń w przypadku 
posiadania dwóch odrębnych budynków, a DPS w Końskich spełnia te warunki. 
Stwierdził, Ŝe projekt uchwały reguluje jedynie stan faktyczny. 
Proponowane zmiany przez radnego wymagają działań Zarządu. 
 
Radny Jan Prasał – stwierdził, Ŝe skoro projekt uchwały dopasowuje stan 
faktyczny to równie dobrze moŜna by wystąpić z wnioskiem o zmianę 
w rejestrze Wojewody. Uznał, Ŝe podjęcie uchwały z takimi zapisami nie będzie 
słuszne. 
 
Dyrektor DPS Pan Bogdan Kuśmierczyk – powiedział, Ŝe o zmianę 
w rejestrze wystąpił Zarząd Powiatu w lutym 2007r. i wojewoda przychylił się 
do wniosku. Wniosek, o którym mówi radny równieŜ musi złoŜyć Zarząd 
Powiatu, ale wymaga to wielu działań. Podkreślił teŜ, Ŝe zwiększyło by to 
zatrudnienie w DPS. Podkreślił teŜ, Ŝe trwa to zwykle kilka miesięcy. 
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Innej dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 20 radnych, Rada  większością 
głosów przy 1 głosie przeciwnym i 4 głosach 
wstrzymujących się podjęła uchwałę 
Nr VIII/46/2011 w sprawie zmian w statucie 
Domu Pomocy Społecznej „Cichy Zakątek” 
w Końskich. 
 
Ad -  6 g; h; i. 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie: 
• wyraŜania zgody na realizację przez Zespół Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Końskich projektu pn: „Dobry zawód – 
lepsza przyszłość” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki, 

• wyraŜania zgody na realizację przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych im. St. Staszica w Stąporkowie projektu pn: 
„Z nami zdasz maturę” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki, 

• ustalenia wysokości opłat za zakwaterowanie w bursie szkolnej, 
 

PowyŜsze projekty uchwał przedstawił Naczelnik Wydziału Polityki 
Społecznej Pan Krzysztof Stachera. 
 
Projekty uchwał kolejno poddano pod głosowanie. 
 

 W obecności 20 radnych,  Rada 
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VIII/47/2011 
w sprawie wyraŜania zgody na realizację przez 
Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 
w Końskich projektu pn: „Dobry zawód – lepsza 
przyszłość” w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. 
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W obecności 20 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr VIII/48/2011 w sprawie 
wyraŜania zgody na realizację przez Zespół 
Szkół Ponadgimnazjalnych im. St. Staszica 
w Stąporkowie projektu pn: „Z nami zdasz 
maturę” w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. 
 

W obecności 20 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr VIII/49/2011 w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za zakwaterowanie 
w bursie szkolnej. 

 
Uchwały stanowią integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad -  6  j. 
 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad obejmującego 
uchwalenia Programu Kadencyjnego działania Rady Powiatu, który 
przedstawił Naczelnik Wydziału Organizacji i Informatyzacji Pan Radosław 
Lachowski. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, Ŝe zadania inwestycyjne dot. 
przebudowy i remontów dróg zapisane są na 4 stronie programu i dopisane jest 
Ŝe powiat ma to robić w porozumieniu z gminami. Uznał, Ŝe ten zapis ogranicza 
powiat i jeśli chciałby on robić indywidualnie jakieś remonty to nie będzie to 
zgodne z uchwałą. Stwierdził, Ŝe naleŜy ten zapis wykreślić. Zapytał teŜ, czy nie 
warto zastanowić się, nad zamontowaniem systemu solarnego w DPS 
w Końskich, który funkcjonuje w DPS w Rudzie Pilczyckiej, biorąc pod uwagę, 
Ŝe domy te funkcjonują całorocznie, taki system z pewnością generuje 
oszczędności. 
 
Naczelnik Pan Radosław Lachowski – odnosząc się do sprawy dróg 
powiedział, Ŝe w Programie Kadencyjnym jest to tylko podkreślenie roli 
i intencji, Ŝe drogi mają być remontowane wspólnie z gminami. Ponadto 
odczytał fragment Programu gdzie zapis brzmi, Ŝe „ wśród najwaŜniejszych 
inwestycji planuje się”. W związku z tym nie ogranicza to powiatu w Ŝaden 
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sposób. Jeśli chodzi o system grzewczy w DPS stwierdził, Ŝe nie czuje się 
władny, gdyŜ decyzję w tym temacie podejmuje Zarząd Powiatu.  
 

Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe moŜna się przychylić do tej 
propozycji radnego Obratańskiego. Stwierdził, Ŝe nie widzi przeszkód i decyzja 
naleŜy do Rady Powiatu. 
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe radny powinien 
sprecyzować jakiego zapisu dokonać w Programie. 
 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, Ŝe w rozdziale VIII proponuje 
wprowadzenie ppkt. w wykazie zadań: „uzupełnienie instalacji grzewczej 
o instalację solarną w DPS „Cichy Zakątek” w Końskich.” Podkreślił, Ŝe byłoby 
to z korzyścią dla całego powiatu. 
 
Naczelnik Pan Radosław Lachowski – zapytał, czy ten zapis nie powinien być 
ujęty w rozdziale I w zadaniach inwestycyjnych.  
 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, Ŝe to Naczelnik przygotowywał 
materiał i wie najlepiej gdzie ten zapis umieścić. 
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe jeŜeli tylko będą środki finansowe to 
Zarząd Powiatu jest w stanie zrealizować to zadanie bez zapisu w Programie 
Kadencyjnym. Podkreślił, Ŝe rozumie intencję radnego, ale jeśli Zarząd w tym 
programie będzie precyzował poszczególne zadania to popadnie w pułapkę, 
a moŜe nie być środków na realizację tych zadań. Zaproponował, Ŝeby 
dokument zostawić w przedstawionej formie.  
 
Radny Kazimierz Pasterczyk – powiedział, Ŝe naleŜy się cieszyć, Ŝe jest tak 
duŜo zadań do wykonania i Ŝyczył Zarządowi ich realizacji. 
 
Radny Krzysztof Wojcierowski – powiedział, Ŝe w Programie zabrakło mu 
sprawy hałdy poprodukcyjnej po byłych Zakładach „Zamtal”. 
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe sprawa hałdy jest odrębną sprawą, 
która dotyczy własności skarbu państwa i nie moŜe znaleźć się Kadencyjnym 
Programie działania Rady, gdyŜ dotyczy działań Wojewody i Starosty 
jednoosobowo.  Dodał, Ŝe tym samym nie jest to zadanie powiatu. 
 
Innej dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
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W obecności 20 radnych, Rada  większością 
głosów, przy 3 głosach przeciwnych podjęła 
uchwałę Nr VIII/50/2011 w sprawie uchwalenia 
Programu Kadencyjnego działania Rady 
Powiatu. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad – 6k. 
 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad obejmującego 
rozpatrzenie skargi Pani Alfredy Fitas i Gabrieli Gontek, którą przedstawił 
Przewodniczący Wiesław Skowron. 
 
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 18 radnych, Rada  jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr VIII/51/2011 w sprawie 
rozpatrzenia skargi Pani Alfredy Fitas i Gabrieli 
Gontek. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad -  8. 
 

Informacj ę o stanie i strukturze bezrobocia na terenie Powiatu 
Koneckiego przedstawił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Pan Marek 
Krawczyk. 
 

 
Dyskusji w omawianym temacie nie prowadzono.  
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 
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Ad -  9. 
 

W kolejnym punkcie porządku obrad obejmującym interpelacje 
i zapytania głos zabrali radna Magdalena Prasał, radny Jan Prasał, radny 
Michał Pękala, radny Krzysztof Wojcierowski, radny Robert Plech oraz 
radna Helena Obara. 
 

Treść interpelacji złoŜonych przez radnych została przedstawiona na 
piśmie i stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
 

Ad -  10. 
 
 

Starosta Bogdan Soboń poinformował, Ŝe odpowiedzi na złoŜone 
interpelacje i zapytania radnych udzielone zostaną na piśmie.  

Ponadto odniósł się do wypowiedzi radnej Prasał i powiedział, Ŝe 
rozmowy z Dyrektorem ZOZ w obecności p. Przewodniczącego były 
przeprowadzone dwie. Ponadto na posiedzeniu Zarządu były próby rozwikłania 
tej sprawy. Dyrekcja ZOZ na wiosnę zwróciła się o dofinansowanie 
planowanych inwestycji na kwotę 9,5 mln. zł. Stwierdził, Ŝe nie jest to moŜliwe 
ze strony powiatu. Jeśli chodzi o dofinansowanie ZOL to Zarząd przeznaczy 
środki ze sprzedaŜy budynku bursy szkolnej. Natomiast decyzji 
o dofinansowaniu pozostałych inwestycji ZOZ- u Zarząd bez decyzji Rady nie 
podejmie. Jeśli chodzi natomiast o przekształcenie ZOZ-u w spółkę prawa 
handlowego to tego typu działania nie wprowadza się tak szybko. Rozmowy 
w tej sprawie z pewnością będą prowadzone. Rozwiązanie natomiast nie będzie 
łatwe. 
Powiedział, Ŝe jeśli chodzi o działki po ZDP to są czynione działania 
przygotowujące je do sprzedaŜy w drodze przetargu.  
Odnosząc się do interpelacji radnej H. Obara powiedział, Ŝe udział w programie 
„Kawa czy Herbata” w TVP 1 był promocją 5- ciu powiatów zrzeszonych 
w projekcie „Nad Czarną i Kamienną” i z tego porozumienia został 
sfinansowany. Podkreślił, Ŝe była to decyzja wszystkich pięciu powiatów. W 
dniu 22 września b.r. była promocja powiatu koneckiego. Powiedział, Ŝe w 
czasie nagrania programu z ekipą telewizyjną był w Maleńcu, a Wicestarosta w 
Sielpi. Stwierdził, Ŝe w Maleńcu nie popełniono błędu językowego zmieniając 
nazwę Końskie na Konecko. Poprosił Wicestarostę o wyjaśnienia w sprawie 
nagrania w Sielpi. Podkreślił jeszcze, Ŝe zwracano uwagę ekipie telewizyjnej na 
poprawną wypowiedź i odmianę. Jednak były to wejścia na Ŝywo, w których nie 
moŜna było przeszkadzać. Dodał, Ŝe jako regionalista dba o to, Ŝeby nazwa 
Końskie była wypowiadana poprawnie. Podkreślił, Ŝe było kilka ujęć z mapą, 
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gdzie była widoczna nazwa Końskie ponadto Dyrektor p. Emilian Niemiec 
zapraszał do Maleńca w powiecie koneckim w województwie świętokrzyskim 
itd. Pan Duda równieŜ zapraszał do parku w Końskich. Powiedział teŜ, Ŝe 
nagranie moŜna odtworzyć i przeanalizować. Powiedział, Ŝe sam odnotował 
3 takie pomyłki językowe, na które Zarząd nie miał wpływu. 
 
Radna Helena Obara – zwróciła uwagę na zachowanie członka Zarządu 
p. Wiesława Basiaka, który przeszkadza i komentuje wypowiedzi. Porosiła 
Przewodniczącego o zwrócenie na to uwagi.  
 
Przewodniczący Wiesław Skowron – zwrócił uwagę Ŝeby nie przeszkadzać 
w obradach i prowadzeniu sesji. 
 
Wicestarosta Andrzej Marek Lenart – powiedział, Ŝe z redaktorem Pawelcem 
spotkał się w obecności pracownika Wydziału Promocji p. Rusina na naradzie 
roboczej w Starachowicach. Stwierdził, Ŝe p. Marcin Pawelec miał problemy 
z odmianą nazwy Końskie, na co wielokrotnie zwracano uwagę. Podkreślił, Ŝe 
na planie zdjęciowym był o godz. 5.00 rano, gdzie równieŜ zwracano uwagę na 
poprawność wypowiedzi. Jednak tak jak wspomniał Starosta Soboń 
w momencie nagrań na Ŝywo nie moŜna było nic zrobić. Podkreślił, Ŝe wyraził 
dezaprobatę wypowiedzi redaktora przy świadkach. Przekazane były wszystkie 
materiały. Dodał teŜ,  Ŝe z uwagi na start w wyborach parlamentarnych była 
decyzja o tym, Ŝe razem ze Starostą Soboniem nie będą występować 
w programie. 
 

Ad – 11.  
 
     W punkcie obejmującym wnioski i oświadczenia głos zabrali radny Jan 
Prasał, radny Krzysztof Obratański, radny Marian Król, radny Krzysztof 
Wojcierowski, radny Michał Pękala oraz radna Helena Obara. 

 
Treść wniosków złoŜonych przez radnych na piśmie stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 

 
Radny Marian Król – podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do 
przebudowy drogi na odcinku Łopuszno – Przedbórz, co znacznie poprawiło 
bezpieczeństwo uŜytkowników tej drogi. 

 
Radna Helena Obara – podzieliła się informacją dot. sytuacji w Koneckich 
Zakładach Odlewniczych. Powiedziała, Ŝe obecnie jako przedstawiciel 
Związków Zawodowych wraz z pracownikami jest po 5 turach rozmów 
z nowymi właścicielami Zakładu w sprawie negocjacji pakietu gwarancji 
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pracowniczych. Podkreśliła, Ŝe negocjacje te nie przynoszą efektów. 
Stwierdziła, Ŝe jest niebezpieczeństwo, Ŝe cała załoga po 6 miesiącach straci 
pracę i kolejni ludzie zostaną bezrobotni. Zwróciła się z prośbą do radnych, Ŝe 
jeśli ktokolwiek mógłby interweniować w Ministerstwie Skarbu Państwa to 
będzie to bardzo dobrze przyjęte przez załogę. Dodała teŜ, Ŝe nie widzi dobrej 
woli ze strony nowych właścicieli. 

 
Ad -  12. 
 
W sprawach róŜnych głosu nie zabierano.   

 
 Innych tematów nie zgłaszano.  

 
Ad – 13. 
 

Przewodniczący stwierdził, Ŝe w pełni wyczerpano przyjęty porządek 
posiedzenia oraz podziękował radnym za udział  w  obradach.  
 
O godz.14.10  zamknął  VIII sesję Rady Powiatu. 
 
Na tym sesję zakończono. 
 
Przebieg obrad protokółowała Kierownik Biura Rady Powiatu – Monika 
Trojanowska. 
 
Protokółowała       Przewodniczący 
Kierownik Biura      Rady Powiatu w Końskich 
Rady Powiatu 
 
 
..................................         ................................... 
Monika Trojanowska                Wiesław Skowron 
 
 
 
 
Końskie, dnia 28.09.2011r.        


